
PAPUA NEW GUINEA
Girambin

Farm Information

Farm:

The Girambin A and AA is coffee sourced from a well-known plantation area in PNG’s high-

lands. During the colonial era this was the ground zero of many well managed and immac-

ulately manicured plantation estates. Famous names in this region would be the Kigabah 

and Amuliba estates, who are still operating. Girambin is a locality near the township of 

Banz, at the border of Western Province and Jiwaka Province. Banz was a major hub of PNG 

plantation operations in earlier days. 

Girambin is now a plantation that is still managed as a single estate but is coffee sourced 

from former plantation blocks. On occasion NGHCE (New Guinea Highlands Coffee) is able 

to source specific lots from these former estates that have been processed separately. 

These lots are very hard to come by considering that in this day-and-age the former es-

tates are divided in smaller blocks that have been given back to original landowners. This 

means that these blocks are operated as smallholder/blockholder operations only, and 

parchment unfortunately mostly gets sold road-side and mixed in with other untraceable 

lots. This is simply due to market access and easy-cash decision making by current owners 

of these blocks. We do our utmost to work with supply chains to be able to isolate cherry 

from these plantation blocks and process these separately. In the case of these Girambin 

lots, we have been able to do so. Although this coffee is not from a single estate under 

single ownership and management, the history and quality of these lots clearly showcase 

the quality of the (former) plantation operations. 
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Country:

Region:

Papua New Guinea

Kudjip, Jiwaka Province

Coffees

Stone Fruits

This coffee has a pleasant malic acidity, 
a medium and balanced round body and 
hints of stone fruits. 

Varieties:	 Typica, Bourbon, Arusha, 	

		  Blue Mountain, Catimor, 	

		  Caturra		
Processing:	 Washed

Grades:		  AA, A

Altitude: 1.500 - 1.700 
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PAPUA NEW GUINEA
Girambin

Farm Information

Farm:

Der Kaffee Girambin A und AA stammt aus einem bekannten Plantagengebiet im Hoch-

land von PNG. Während der Kolonialzeit war dies der Ausgangspunkt für viele gut geführte 

und tadellos gepflegte Plantagen. Berühmte Namen in dieser Region sind die Plantagen 

von Kigabah und Amuliba, die immer noch in Betrieb sind. Girambin ist eine Stadt in der 

Nähe der Gemeinde Banz an der Grenze zwischen den Provinzen Western und Jiwaka. Banz 

war früher ein wichtiges Zentrum für den Plantagenbetrieb in PNG.  

Girambin ist heute eine Plantage, die nach wie vor als Einzelgut geführt wird, deren Kaffee 

aber von ehemaligen Plantagenblöcken stammt. Gelegentlich ist die NGHCE (New Guinea 

Highlands Coffee) in der Lage, bestimmte Partien aus diesen ehemaligen Plantagen zu 

beziehen, die separat verarbeitet wurden. Diese Partien sind sehr schwer zu beschaffen, da 

die ehemaligen Plantagen heute in kleinere Blöcke aufgeteilt sind, die den ursprünglichen 

Landbesitzern zurückgegeben wurden. Das bedeutet, dass diese Blöcke nur von Kleinbau-

ern/Blockhaltern bewirtschaftet werden und der Kaffee leider meist am Straßenrand ver-

kauft und mit anderen, nicht zurückverfolgbaren Partien vermischt wird. Wir bemühen uns 

nach Kräften, mit den Lieferketten zusammenzuarbeiten, um die Kirschen von diesen Ob-

stblöcken zu trennen und sie separat zu verarbeiten. Im Falle dieser Girambin-Parzellen ist 

uns dies gelungen. Auch wenn dieser Kaffee nicht von einer einzigen Plantage mit einem 

einzigen Eigentümer und einer einzigen Verwaltung stammt, zeigen die Geschichte und 

die Qualität dieser Parzellen deutlich die Qualität der (ehemaligen) Plantagenbetriebe. 
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Land:

Region:

Papua New Guinea

Kudjip, Jiwaka Province

Kaffees

Steinfrüchten

Dieser Kaffee hat eine angenehme Apfelsäure, 
einen mittleren und ausgewogenen runden 
Körper und Noten von Steinfrüchten. 

Varietäten:	 Typica, Bourbon, Arusha, 	

		  Blue Mountain, Catimor, 	

		  Caturra		
Aufbereitung:	 Washed

Grades:		  AA, A

Anbauhöhe: 1.500 - 1.700 masl.
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